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ZÁPISNICA 

z 4. zasadnutia  
 MONITOROVACIEHO VÝBORU PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027 

 

Dátum a čas konania 28.7.2023 – 10:00 

Miesto konania Zrkadlová sála Úradu vlády Slovenskej republiky 
Námestie slobody 1, Bratislava 

Predsedajúci Peter Balík  - Body 1,2  
Barbora Lukáčová -  Body 3 - 13 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina 

Príloha č. 3 Prezentácia   

Príloha č. 4 Uznesenie č. 22 – 30 /2023 

 
1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti schvaľovanie programu 

zasadnutia a voľba overovateľa. 
 
Úvodné príhovory 
Peter Balík, minister v úvode zasadnutia privítal členov a pozorovateľov MV na jeho 4. zasadnutí. P. 
minister sa v úvodom príhovore venoval mechanizmu integrovaného územného rozvoja, ktorý bude 
v podmienkach SR prvý krát využitý pre implementáciu fondov EÚ, avšak ktorého využitie má pozitívne 
referencie napríklad v Poľsku, ktoré má v mechanizme integrovaného územného rozvoja alokovaných 
viac ako 40% fondov EÚ.  
P. minister ďalej zhrnul činnosť komisií MV a informoval, že na aktuálne zasadnutie MV bude 
predložených ďalších 8 sád hodnotiacich a výberových kritérií. P. minister skonštatoval, že proces 
vyhlasovania výziev nie je taký rýchly ako proces schvaľovania hodnotiacich a výberových kritérií 
a apeloval na poskytovateľov, prípravu a vyhlasovanie výziev akcelerovali. 
 
Pascal Boijmans, DG REGIO/EK konštatoval, že procesy MV a jeho komisií sú nastavené a pracujú 
správne a sú priebežne schvaľované hodnotiace a výberové kritériá a sú vyhlasované výzvy. 
V komisiách prebiehajú diskusie, na ktorých sa zúčastňujú kolegovia a kolegyne z DG REGIO. Teraz je 
dôležité udržať tempo: EK dostala prognózu platieb vo výške 113 miliónov EUR pre EK do konca roka 
2023. P. Boijmans poďakoval za zasielanie hodnotiacich a výberových kritérií, ale chcel by požiadať aj 
o informácie o kontexte daných kritérií (celý text výzvy), t.j. prečo boli zvolené, aký cieľ napĺňajú a pod., 
aby mohli na DG REGIO lepšie vyhodnotiť správnosť nastavený kritérií. P. Boijmans ocenil participatívny 
prístup a zapájanie aktérov do diskusií v komisiách MV, ale aj zapájanie partnerov do procesu prípravy 
výziev. V rámci programu sa tak buduje základ dôvery: čas investovaný do participatívneho prístupu sa 
neskôr ľahko získa späť. V poslednom bode P. Bojimans apeloval na jasnejšiu strategickú priorizáciu 
investícií, ktoré by mali byť podporené z fondov EÚ na základe strategického dokumentu: tieto priority 
by sa mali premietnuť do výberových kritérií. 
 
Matúš Drotár, tajomník MV informoval, že na rokovaní bude použité prvý krát digitálne hlasovacie 
zariadenie, prostredníctvom ktorého bude zaznamenaná aj prítomnosť členov a informoval členov MV 
o technických aspektoch obsluhy zariadenia. Na rokovaní sa prezentovalo 31 členov z celkového počtu 
36 a tajomník MV konštatoval uznášaniaschopnosť MV. 
 
Výsledok hlasovania k programu rokovania:   
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Počet prezentovaných členov:  31 členov výboru 

za hlasovalo: 30 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovalo: 1 člen výboru 

 
Schválenie overovateľa zápisnice: 
Za overovateľa zápisnice bol schválený pán Juraj Zelezník, zástupca Spoločných odborov Slovenska. 
 
Výsledok hlasovania:  schválené. 

 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovalo: 0 členov výboru 

 
 
2. Návrh metodického usmernenia Riadiaceho orgánu pre Program Slovensko 2021-2027 

k podpore integrovaného územného rozvoja - diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia PO5 – MIRRI SR) 

 
Priebeh zasadnutia: 
P. Balík, minister uviedol materiál, vyzdvihol participatívny prístup k jeho tvorbe a poďakoval sa 
všetkým partnerom, ktorí boli zapojení do jeho tvorby. Minister pripomenul, že pre implementáciu 
integrovaného územného rozvoja je potrebné priorizovať investície do dlhodobých významných 
strategických projektov a apeloval, aby partneri, zapojení do implementácie integrovaného územného 
rozvoja, vyberali projekty so zásadným pozitívnym dopadom na rozvoj a kvalitu života v území.  
 
Barbora Lukáčová, štátna tajomníčka MIRRI SR vyzdvihla proces tvorby procesov integrovaného 
územného rozvoja a zmenu paradigmy k prístupe implementácie fondov EÚ ako nástroja podpory 
regionálneho rozvoja, o ktorého využití bude rozhodované na regionálnej a miestnej úrovni. P. štátna 
tajomníčka pripomenula potrebu priorizácie investícií uvedených v zásobníkoch projektov, ktoré budú 
zohľadňovať strategické priority a ciele definované v národných, regionálnych a miestnych 
strategických dokumentoch. 
 
Eduard Donauer, MIRRI SR predstavil proces prípravy a vývoja predkladaného materiálu a štruktúru 
jeho obsahu. E. Donauer pripomenul, že materiál je predložený na schvaľovanie bez príloh za účelom 
umožnenia flexibilných úprav formulárov projektového zámeru IÚI a formuláru stanoviska TS RP/ AK 
UMR v prípade potreby. Predmetné prílohy boli členom MV poskytnuté na oboznámenie.  
 
Pascal Boijmans, DG REGIO/EK pripomenul, že tvorba metodiky pre integrovaný územný rozvoj má už 
dlhú históriu a bola už dlho a precízne prediskutovaná a teraz je potrebné ju vyskúšať v praxi. I keď 
viaceré odporúčania na zjednodušenie procesu boli akceptované, proces je aj naďalej relatívne 
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komplikovaný, s výrazným zapojením samospráv Na plnenie určených úloh je potrebné zabezpečiť 
kapacity najmä na regionálnej úrovni. Úloha projektového zásobníka je veľmi dôležitá, ale projektový 
zásobník by nemal byť dlhý zoznam želaní, ale mal by však predstavovať zoznam projektov, ktoré sú 
potrebné a uskutočniteľné v danom území a majú jasný integrovaný prístup. V neposlednom rade je 
potrebné myslieť na integrovanosť investícií a podporu komplexných riešení v území. V súčasnosti sú 
vyhlasované individuálne výzvy (iná možnosť nie je možná) podľa opatrení, ale bude vhodné myslieť 
pri budúcich revíziách nájsť spôsob a umožniť vyhlasovať aj integrované výzvy (keď sa bude meniť 
zákon o regionálnom rozvoji). 
 
 
Barbora Lukáčová, štátna tajomníčka MIRRI SR poďakovala P. Boijmansom a vyjadrila súhlas 
s potrebou administratívnych kapacít na regionálnej a miestnej úrovni, potrebou prípravy 
komplexných integrovaných projektov a nevyhnutnosťou disponovať kvalitným projektovým 
zásobníkom.  B. Lukáčová pripomenula, že MIRRI SR zriadilo aj regionálne centrá, ktoré podporujú 
územné kapacity.  
  
Branislav Zacharides, ZMOS vyjadril poďakovanie za spoluprácu a dôveru v schopnosť územných 
samospráv a ich partnerov riadiť procesy prípravy a výberu projektových zámerov pre podporu 
z fondov EÚ. B. Zacharides vyjadril porozumenie ohľadom potreby skvalitnenia zásobníkov 
projektových zámerov a otvorenosť voči spolupráci s MIRRI SR v nastavení kritérií filtra zásobníka. 
V poslednom bode B. Zacharides apeloval na zástupcov ÚOŠS aby nevnímali územný prístup 
k implementácii ako konkurenčný, ale ako komplementárny systém a novú platformu pre podporu 
spolupráce a hľadania spoločných cieľov v území.  
 
Jozef Viskupič, SK8 vyjadril spokojnosť so skutočnosťou, že mechanizmus integrovaného územného 
rozvoja sa stáva realitou a bude využívaný v implementačnej praxi SR. J. Viskupič sa poďakoval za 
intenzívnu participáciu pri tvorbe materiálu a vyjadril záujem o čo najskoršie vyhlásenie výziev pre 
integrovaný územný rozvoj. V poslednom bode J. Viskupič poukázal na neakceptovanú zásadnú 
pripomienku k Metodickému usmerneniu RO, v ktorej bolo požadované definovania lehoty na vydanie 
rozhodnutia o príspevku poskytovateľom. Pripomienka nebola akceptovaná so zdôvodnením, že 
lehota je stanovená len pre konanie o ŽoNFP ako celku a nie pre parciálne úkony, akým je aj vydanie 
rozhodnutia. J. Viskupič vyjadril záujem, aby v budúcnosti bola stanovená aj lehota pre vydanie 
rozhodnutia o ŽoNFP.  
 
Fabián Novotný, SK8 v zastúpení M. Majerského, požiadal o distribúciu príloh Metodického 
usmernenia, konkrétne formulárov PZ IÚI a stanoviska TS RP/AK UMR, ktoré boli v súčasnosti 
územným partnerom distribuované len v pracovnej verzii.  
 
Ján Plesník, SAMP v zastúpení Vladimíra Sirotku, poďakoval tvorcom materiálu za to, že aj zástupcovia 
malých a stredných podnikateľov môžu byť súčasťou rady partnerstva. 
 
 
Výsledok hlasovania:  Návrh bol schválený. 
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 30 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 
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Nehlasoval: 1 člen výboru 

 
 
3. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.2 Využívanie prínosov digitalizácie pre 
občanov, podniky, výskumné organizácie a orgány verejnej správy - diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia PO1 – MIRRI SR) 

 opatrenie 1.2.1 Podpora v oblasti informatizácie a digitálnej transformácie 
 
Priebeh zasadnutia: 
M. Kováčiková, MIRRI SR predstavila návrh Hodnotiacich a výberových kritérií pre špecifický cieľ: 
RSO1.2, opatrenie 1.2.1 B Podpora v oblasti zvýšenia kvality poskytovaných verejných služieb – 
kybernetická a informačná bezpečnosť a uviedla základné informácie k tomuto bodu programu.  Ide o 
vecné kritériá pre výber dopytovo-orientovaných projektov nad rámec minimálnych požiadaviek na 
výber projektov podľa článku 73 Nariadenia Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) č. 2021/1060. 
Uvedené kritériá boli predmetom diskusie na Komisii pri MV pre cieľ 1, ktorá ich uznesením č. 4/2023 
zo dňa 11. 7. 2023 odporučila na schválenie MV, ako aj na zasadnutiach vecne príslušných pracovných 
skupín MIRRI SR (Governance a ľudské zdroje, Vládny cloud a Lepšie dáta). Tiež uviedla, že v zmysle 
záverov z Komisie pri MV pre cieľ 1 budú výzvy tvorené participatívnym spôsobom a prediskutované 
na pracovných skupinách MIRRI SR. 
 
Výsledok hlasovania: Návrh bol schválený. 
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 27 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovali: 4 členovia výboru 

 
 
 

4. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ RSO2.4 Podpora adaptácie na zmenu klímy a prevencie 
rizika katastrof a odolnosti s prihliadnutím na ekosystémové prístupy (KF, EFRR)  - diskusia  
a schvaľovanie 
(Komisia PO2 – MŽP SR) 

 Opatrenie 2.4.1 Vodozádržné opatrenia na adaptáciu na zmeny klímy v sídlach a krajine 
a/alebo ochranu pred povodňami 

Priebeh zasadnutia: 
Návrh predmetných hodnotiacich a výberových kritérií prezentoval Tomáš Hospodár, generálny  
riaditeľ sekcie environmentálnych programov MŽP SR podľa prezentácie v prílohe č. 3., v súlade so 
závermi Komisie PO2 zo dňa 7.7.2023, ktorá odporúčala dané kritériá na schválenie s pripomienkou 
vypustiť kritérium 4c) Odvodnenie cestného telesa a uložila MŽP SR zabezpečiť participatívnu prípravu 
výzvy s relevantnými partnermi. Predsedníčka komisie a štátna tajomníčka MIRRI SR Barbora Lukáčová 
ocenila konštruktívny prístup MŽP SR pri naštartovaní väčšieho zapojenia partnerov do prípravy výzvy.  
 
Výsledok hlasovania: Návrh hodnotiacich a výberových kritérií bol schválený.  
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Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 28 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovali: 3 členovia výboru 

 
 

5. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ RSO2.5 Podpora prístupu k vode a udržateľného 
vodného hospodárstva (KF, EFRR) - diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia PO2 – MŽP SR) 

 Opatrenie 2.5.1 Výstavba stokovej siete a čistiarní odpadových vôd v aglomeráciách nad 
2000 EO v zmysle záväzkov SR voči EÚ 

 
Priebeh zasadnutia: 
Návrh predmetných hodnotiacich a výberových kritérií prezentoval Tomáš Hospodár, generálny  
riaditeľ sekcie environmentálnych programov MŽP SR podľa prezentácie v prílohe č. 3., v súlade so 
závermi Komisie PO2 zo dňa 7.7.2023, ktorá odporúčala dané kritériá na schválenie s pripomienkou, 
aby MŽP SR zabezpečilo participatívnu prípravu výzvy s relevantnými partnermi. Zároveň informoval, 
že za účasti MIRRI SR, MŽP SR, facilitátora z Úradu splnomocnenca vlády pre rozvoj občianskej 
spoločnosti diskusiu sa dňa 18.7.2023 uskutočnilo online stretnutie s partnermi k návrhom kritérií 
a k celkovému nastaveniu opatrení v špecifickom cieli 2.5 (pre opatrenia 2.5.1, 2.5.2 aj 2.5.4). Pascal 
Boijmans (DG REGIO, EK) zdôraznil, že opatrenie 2.5.1 je dôležitým opatrením z hľadiska riešenia 
infringementu, a preto je kľúčová jasná prioritizácia a zacielenie podpory do tých projektov, ktoré sú 
potrebné z hľadiska odstránenia infringementu pre SR v tejto oblasti, t.j. aglomerácií nad 2000 EO, aj 
keď relevantná smernica EÚ umožňuje podporu v predmetnej oblasti aj pre obce pod 2000 EO.   
 
Výsledok hlasovania: Návrh hodnotiacich a výberových kritérií bol jednohlasne schválený.  
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovalo: 0 členov výboru 

 
 

6. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ: RSO2.5 Podpora prístupu k vode a udržateľného 
vodného hospodárstva (KF, EFRR)  - diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia PO2 – MŽP SR) 
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 Opatrenie 2.5.2 Podpora infraštruktúry v oblasti nakladania s komunálnymi odpadovými 
vodami v aglomeráciách do 2000 EO so zameraním najmä na územia prioritné 
z environmentálneho hľadiska mimo dobiehajúcich regiónov 

 
Priebeh zasadnutia:  
Návrh predmetných hodnotiacich a výberových kritérií prezentoval Tomáš Hospodár, generálny  
riaditeľ sekcie environmentálnych programov MŽP SR podľa prezentácie v prílohe č. 3., v súlade so 
závermi Komisie PO2 zo dňa 7.7.2023, ktorá odporúčala dané kritériá na schválenie s pripomienkou, 
aby MŽP SR zabezpečilo participatívnu prípravu výzvy s relevantnými partnermi. Zároveň informoval, 
že požiadavka vyplývajúca z dialógu s partnermi dňa 18.7.2023 smerom k IÚI alokácii v rámci opatrenia 
2.5.2 bola akceptovaná a v rámci IÚI projektov budú môcť o podporu v rámci tohto opatrenia žiadať 
podporu aj obce do 2000 EO v územiach, ktoré nie sú prioritné z environmentálneho hľadiska (t. j. 
mimo území chránených vodohospodárskych oblastí). Pascal Boijmans (DG REGIO, EK) zdôraznil, že aj 
v rámci tohto opatrenia je dôležitá prioritizácia. Zároveň upozornil na riziko súvisiace s podporou 
individuálnych systémov nakladania s komunálnymi odpadovými vodami (IPS), súvisiace 
s prevádzkovými nákladmi vybudovanej infraštruktúry a na potrebu zabezpečiť finančná udržateľnosť 
podporených projektov  
 
Výsledok hlasovania: Návrh hodnotiacich a výberových kritérií bol jednohlasne schválený.  
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovalo: 0 členov výboru 

 
 
 

7. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ RSO2.5 Podpora prístupu k vode a udržateľného 
vodného hospodárstva (KF, EFRR) diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia PO2 – MŽP SR) 

 Opatrenie 2.5.4 Výstavba verejných vodovodov v obciach nad 2000 obyvateľov a v obciach 
do 2000 obyvateľov mimo dobiehajúcich regiónov za podmienky súbežnej výstavy alebo 
existencie infraštruktúry na nakladanie s odpadovými vodami, konkrétne aktivita Výstavba 
verejných vodovodov v obciach nad 2000 obyvateľov za podmienky súbežnej výstavby 
alebo existencie infraštruktúry na nakladanie s komunálnymi odpadovými vodami a 
aktivita Výstavba verejných vodovodov v obciach do 2000 obyvateľov mimo dobiehajúcich 
regiónov za podmienky súbežnej výstavby alebo existencie infraštruktúry na nakladanie 
s komunálnymi odpadovými vodami 

 
Priebeh zasadnutia:  
Návrh predmetných hodnotiacich a výberových kritérií prezentoval Tomáš Hospodár, generálny  
riaditeľ sekcie environmentálnych programov MŽP SR podľa prezentácie v prílohe č. 3., v súlade so 
závermi Komisie PO2 zo dňa 7.7.2023, ktorá odporúčala dané kritériá na schválenie s pripomienkou, 
aby MŽP SR zabezpečilo participatívnu prípravu výzvy s relevantnými partnermi. Jozef Viskupič (SK8) 
vyjadril poďakovanie za participatívny prístup, ako aj akceptáciu požiadavky, ktorá vyplynula z dialógu 
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s partnermi vo vzťahu k projektom implementovaných v rámci IÚI alokácie v predchádzajúcom 
opatrení 2.5.2.  
 
Výsledok hlasovania: Návrh hodnotiacich a výberových kritérií bol jednohlasne schválený. 
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 30 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasoval: 1 člen výboru 

 
8. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko 2021-2027 – Špecifický cieľ: RSO2.7 Posilnenie ochrany a zachovania prírody, 
biodiverzity a zelenej infraštruktúry, a to aj v mestských oblastiach, a zníženie všetkých foriem 
znečistenia (EFRR), Špecifický cieľ: RSO2.7 Posilnenie ochrany a zachovania prírody, 
biodiverzity a zelenej infraštruktúry, a to aj v mestských oblastiach, a zníženie všetkých foriem 
znečistenia (KF)  - diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia PO2 – MŽP SR) 

 Opatrenie 2.7.2 Mapovanie a monitoring biotopov a druhov a monitoring cieľov ochrany 
prírody a biodiverzity, konkrétne Aktivita „Mapovanie a monitoring biotopov a druhov“ 

 
Priebeh zasadnutia:  
Návrh predmetných hodnotiacich a výberových kritérií prezentoval Tomáš Hospodár, generálny  
riaditeľ sekcie environmentálnych programov MŽP SR podľa prezentácie v prílohe č. 3., v súlade so 
závermi Komisie PO2 zo dňa 7.7.2023, ktorá odporúčala dané kritériá na schválenie s pripomienkou, 
aby MŽP SR zabezpečilo participatívnu prípravu výzvy s relevantnými partnermi. Zároveň informoval, 
že nad rámec diskusie v rámci komisie PO2 sa na návrh vecnej sekcie MŽP SR doplnila do kritérií 
požiadavka na súlad projektu s Červeným zoznamom rastlín a živočíchov Slovenska a/alebo jeho 
aktualizáciami pre vybrané druhy živočíchov a rastlín. 
    
Výsledok hlasovania: Návrh hodnotiacich a výberových kritérií bol jednohlasne schválený. 
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovalo: 0 členov výboru 

 
9. Návrh kritérií pre výber projektov pre opatrenie 2.3 Podpora udržateľnej miestnej dopravy v 

rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu pre výzvu na podporu verejnej osobnej 
dopravy s nulovými emisiami  - diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia FST – MIRRI SR) 

 
Priebeh zasadnutia: 
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Stanislav Voskár (MIRRI SR): 

- Prezentoval predkladané kritéria pre výber projektov podľa priloženej prezentácie zo 
zasadnutia (slide č. 25 a 26). Celé znenie predmetných kritérií je v balíku dokumentov na 
rokovanie MV zverejnených na webovom sídle www.eurofondy.gov.sk. 

 
Diskusia ku bodu č. 9: 
 
Pascal Boijmans (DG REGIO): 

- Podporovaná oblasť prináša dopravnú flexibilitu pre oblasť, kde je potrebné doviesť napríklad 
ľudí do zamestnania alebo do centra regiónu FST (funkčný plošný prístup). 

- Pre každú aplikáciu kritérií by mala byť základom štúdia uskutočniteľnosti a analýza nákladov 
a prínosov. Najmä v prípade nákupu vodíkových autobusov musí existovať aj infraštruktúra na 
zelený vodík. Myslím tým, že potrebné zohľadniť nie len nákup autobusov, ale aj o pripravenosť 
ostatnej infraštruktúry. 
 

Branislav Zacharides (ZMOS): 
- Prosba o upresnenie. Bavíme sa o verejnej autobusovej doprave v mestských aj prímestských 

oblastiach? V podkladoch bol uvedený aj okres Prievidza, v ktorom je mestská doprava 
zabezpečovaná dodávateľsky. V takom prípade by ma zaujímalo či uchádzačom resp. 
prekladateľom ponúk môže byť aj verejný subjekt?  

 
Albert Németh (MIRRI SR): 

- Rád by som doplnil, že v rámci tohto roka sme vyhlásili niekoľko výziev v oblasti verejnej  
osobnej dopravy. Posledná z týchto výziev bola z REACT-EU s alokáciou 10,8 mil. EUR. Osobitne 
nás potešilo, že tam boli podporované aj vodíkové autobusy vrátane infraštruktúry. 
V zásobníku projektov máme niekoľko projektov, ktoré nedostali financie a sú v regióne Hornej 
Nitry, Košického a Banskobystrického kraja. Napríklad aj SAD Prievidza, ide o informačné 
tabuľky pre cestujúcich za milión EUR, takže je na čom stavať.  
 

Stanislav Voskár (MIRRI SR): 
- Rád by som doplnil, že práve žiadateľmi budú tak vyššie územné celky na prímestskú a dopravu 

ako aj mestá, ktoré prevádzkujú mestské hromadnú dopravu aj prímestskú hromadnú 
dopravu.  

 
Barbora Lukáčová (predsedníčka MV, MIRRI SR): 

- Ďakujem veľmi pekne. Za schválenie bodu č. 9 hlasovalo 31 členov, proti bolo 0 členov, zdržalo 
sa 0 členov a 5 členov nebolo prítomných. 

 
Výsledok hlasovania: Návrh bol schválený. 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasovalo: 0 členov výboru 

 

http://www.eurofondy.gov.sk/
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10. Návrh kritérií pre výber projektov pre opatrenie 8.1.3 Podpora pre veľké podniky v rámci 

priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu pre výzvu zameranú na synergickú podporu 
projektov, ktorým bola poskytnutá regionálna investičná pomoc  - diskusia  a schvaľovanie 
(Komisia FST – MH SR) 

Priebeh zasadnutia: 
 
Boris Škoda (MH SR): 

- Prezentoval predkladané kritéria pre výber projektov podľa priloženej prezentácie zo 
zasadnutia (slide č. 27). Celé znenie predmetných kritérií je v balíku dokumentov na rokovanie 
MV zverejnených na webovom sídle www.eurofondy.gov.sk. 

 
Diskusia ku bodu č. 10: 
 
Pascal Boijmans (DG REGIO): 

- Uvedomujete si, že podpora veľkých podnikov bola vždy trochu citlivou témou v rámci politiky 
súdržnosti, kde sa zvyčajne vylučuje a teraz je to za určitých podmienok povolená. Pre nás sú 
však dôležité samozrejme 2 prvky, ktoré sú kľúčové. 

- Po prvé, samozrejme, vytváranie pracovných miest, ako ste už vysvetlili, a pre nás je dôležité, 
že to nie je vytváranie pracovných miest ako druh prísľubu, ale skutočne vytváranie pracovných 
miest a ich sledovanie. Napríklad to, čo sa zrealizovalo ako pracovné miesta do jedného roka, 
cieľ by mal byť jasne stanovený. 

- Po druhé, podpora veľkých podnikov by sa samozrejme nemala odohrávať v upadajúcich 
odvetviach v regiónoch FST, ale skutočne v perspektívnych odvetviach. Spomínali ste už 
robotizáciu a automatizáciu, ale pre nás je tiež dôležité pozerať sa na priority. Napríklad v 
prioritných oblastiach, ktoré sú špecifikované v rôznych regionálnych inovačných stratégiách. 
Do tých spoločností, ktoré môžu pomôcť urýchliť a podporiť proces prechodu v regiónoch FST, 
aby bola podpora selektívnejšia a nepodporovali sa veľké podniky v širšom zmysle. 

Boris škoda (MH SR): 
- Ide o podporu pre veľké podniky a pracovné miesta vytváranie dlhodobejšie, nie iba do 1 roka. 
- Budeme sa usilovať o to, aby bol výber zameraný selektívne a podpora smerovala do sektorov, 

ktoré sú perspektívne. Práve preto je 1 z veľmi si počiatočnej investície diverzifikácia, ktorá by 
mala dať šancu iba podnikom, ktoré sú v regióne už etablované. 

 
Barbora Lukáčová (predsedníčka MV, MIRRI SR): 

- Chcela by som zdôrazniť to čo aj povedal Pascal Boijmans. Pre nás je dôležité z pohľadu 
tranzície, aby sme podporovali tých, ktorí sú nositeľmi tých tranzície a udržateľnosti. Tých, ktorí 
zostávajú v území a tvoria pracovné miesta v dlhodobej perspektíve a pridanej hodnote.  

- Ďakujem veľmi pekne. Za schválenie bodu č. 10 hlasovalo 29 členov z prítomných 31 členov. 
Proti bolo 0 členov, nikto sa nezdržal a 2 členovia nehlasovali.  

 
Výsledok hlasovania: Návrh bol schválený. 
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  31 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

http://www.eurofondy.gov.sk/
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Nehlasoval: 2 členovia výboru 

 
11. Prerokovanie harmonogramu plánovaných výziev  - verzia 3.0 

Ján Ridzoň (MIRRI SR): 
- Prezentoval zmeny v Harmonograme plánovaných výziev Programu Slovensko 2021 – 2027 na 

rok 2023 (HMG).  Ku aktualizácii HMG (verzia 3.0) sa pristúpilo v nadväznosti úlohu B.11. z 
uznesenia vlády SR č. 337/2023 (B.11. poskytnúť Monitorovaciemu výboru Programu 
Slovensko 2021 – 2027 reálne dáta do Harmonogramu plánovaných výziev Programu 
Slovensko 2021 – 2027).  

- Verziu č. 3 HMG zverejníme čo najskôr. V zmene HMG došlo ku zníženiu celkovej sumy alokácie 
plánovanej na rok 2023 na 5,04 mld. EUR, teda zníženie o 0,4 mld. EUR. Verzia 1 HMG rátala 
s celkovou alokáciou 5.8 mld. EUR, verzia 2 s približne 5,5 mld. EUR a verzia 3 je na sumu 5.04 
mld. EUR do konca roka 2023.  

- K dnešnému sme na monitorovacom výbore a jeho 7 komisiách schválili hodnotiace a výberové 
kritériá a zámery národných projektov za 3.8 mld. EUR. Na dnešnom rokovaní výboru sme 
schválili metodiku pre regionálne investície, ktorá pokrýva spôsob realizácie prostriedkov za 
2.1 mld. EUR. Schválené dokumenty na monitorovacom výbore teda pokrývajú 3.8 a 2.1 mld. 
EUR, t.j. súčtovo 5.9 mld. EUR. 

- Sme v kroku 3 a to je vyhlasovanie výziev. Tak ako to povedal pán minister, je to naše spoločná 
úloha aby sme držali tempo. Pri vyhladovaní výziev usilujeme o využívanie systému otvorených 
výziev s viacerými hodnotiacimi kolami, aby sme dali priestor pripraveným aj tým, ktorí 
potrebujú viac času na prípravu projektov.  

Barbora Lukáčová (predsedníčka MV, MIRRI SR): 
- Dovolím si informovať, že úloha na zreálnenie HMG vzišla z uznesenia vlády. Asi už viete, že 

máme mechanizmus, ktorý sme nazvali euro vláda a venuje sa téme štrukturálnych fondov. 
Téma fondov sa stala asi prvýkrát premiérskou témou. 

- V rámci súčasného programového obdobia je potrené dočerpať nemalý balík, ale rovnako 2 
časť euro vlády sa vždy týka aktivít, ktoré sú napojené na nové programové obdobie. Tam prišla 
jednoznačná úloha smerom na sprostredkovateľské orgány, aby zreálnili svoje plány na rok 
2023. 

- Chcela by som aj poďakovať za schválený metodický rámec, ktorý schvaľujú odborné komisie. 
Tento rámec dnes naozaj predstavuje 5.9 mld. EUR. Teraz je nutné hlavne vyhlasovať výzvy.  

- Prosím o zabezpečenie prípravy výziev v maximálnom participatívnom prístupe a radšej nech 
2 týždne výzva mešká ako keby mala nevyjasnené všetky sporné alebo nedomyslené témy. 

- Áno, absolútne podpisujem a to bola aj jedna z mojich iniciatív, že nebudú výzvy uzavreté všade 
tam kde je to možné. Dovolím si povedať, že v drvivej väčšine uzavretá výzva nikomu 
nepomôže.  

- Takže veľká vďaka všetkým našim partnerom, ktorí sú účastní na týchto procesoch a otváram 
rozpravu k bodu číslo 11 

 
Jozef Viskupič (SK8): 

- Chceme sa za samosprávy poďakovať za prácu, ktorá bola spravená.  
- Radi by sme spoločne eliminovali situáciu, kedy sa vynakladajú veľké finančné prostriedky na 

prípravu projektovej dokumentácie, ktorá potom zostane nepoužitá. Celý ZMOS prosím o 
efektívnu komunikáciu so sprostredkovateľskými orgánmi. Spoločne sa budeme snažiť urobiť 
všetko preto, aj v rámci publicity vyhlásených výziev, aby žiadatelia, ktorí sú skutočne 
pripravení, aby čerpali prostriedky.  

- Chcem pochváliť preferovanie otvorených výziev. Máme pozitívnu reflexiu na otvorené výzvy, 
ktoré boli vyhlasované v tomto končiacom programovom období.  
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- Veľmi sa nám páčili aj prehľady o schválených finančných objemoch a disponibilných zdrojoch.  
- Nemáme dobrú skúsenosť s Plánom obnovy. V júli sme sa dozvedeli, že sa výzva na historické 

budovy uzatvára 31. júla 2023, čo bol šok. Mnohí starostovia a primátori pracujú na projektovej 
dokumentácií a nevedia ako ďalej postupovať. Verím, že vzájomná komunikácia medzi Vami a 
Plánom obnovy bude prospešná, tak aby existovali výzvy, do ktorých potom tieto pripravené 
projekty budeme vedieť predložiť.  

- Oceňujem prístup v rámci EŠIF, a to prístup transparentného zverejňovania a dostatočného 
kvanta informácií na informovanie potencionálnych žiadateľov. 

- Držíme si palce a sme dispozícii na budúce analýzy alebo zisťovanie informácií z územia.  

Barbora Lukáčová (predsedníčka MV, MIRRI SR): 
- Rada by som sa tiež poďakovala za spoluprácu a MV informovala, že prebehla klasifikácia 

jednotlivých opatrení v gescií MIRRI SR, ktoré boli určené pre dopytový systém realizácie. 
Pripravujeme zmeny, najmä v PO5 a ostatných opatreniach v gescii MIRRI SR, aby tam kde to 
je zmysluplné sme zmenili tento systém na realizáciu prostredníctvom územných stratégií.   

 
Jozef Viskupič (SK8): 

- Ďakujem za prísľub otvorenosti pri príprave výziev. Vzájomná informovanosť pred 
vyhlasovaním výziev považujem za veľmi potrebnú, znižuje to chybovosť a zvyšuje to 
efektivitu.  

- Prosím pre overenie prezentovaných čísel v harmonograme výziev. 
 
Ján Ridzoň (MIRRI SR) 

- Podklady zo zasadnutia budú poslané členom alebo zverejnené. Čísla sa ale menia/aktualizujú  
takmer denne. 

 
Albert Németh (MIRRI SR): 

- Rád by som upozornil aj na kvalitu výziev, resp. projektov. Preto by som vás rád informoval 
o stave v 3 MIRRI SR vyhlásených výzvach: 

o  Prvá výzva bola na Fond spravodlivej transformácie na stredné odborné vzdelávanie. 
Boli predložené 3 projekty v celku v slušnej alokácie, takže evidujeme záujem o výzvu. 

o  V rámci ďalšej výzvy na základné školy za 50 miliónov je už 13 rozpracovaných 
projektov vcelku slušnej alokácii.  

o A čo sa týka ciest 2 a 3 triedy sú rozpísané 2 väčšie projekty. 
- Zároveň by som rád dodal, že je potrebné manažovať aj záujem o výzvy, aby sme neprijali príliš 

veľké množstvo projektov, ktorých vyhodnotenie by trvalo príliš dlho a spotrebovalo by 
množstvo kapacít.  

 
Erna Dohnáliková (MD SR): 

- Ďakujeme za pozitívnu spätnú väzbu. Áno, vyhlásená výzva bola pripravovaná participatívne. 
Zjednodušili sa podmienky a vnímame, že o výzvu je záujem. 

 
Branislav Zacharides (ZMOS): 

- Problém vo vyhlásenej výzve MD SR vnímame v zmene termínu uzavretia výzvy. Pôvodný 
termín sa stále objavuje v médiách. To by bolo vhodné napraviť, aby sme neplietli starostov 
a primátorov.  

 
Barbora Lukáčová (predsedníčka MV, MIRRI SR): 

- Predsedníčka sa poďakovala za diskusiu k bodu č. 11 a tým ju aj ukončila. Tento bod bol len 
informatívny a nie je spojený z uznesením takže o bode č. 11 neprebehlo hlasovanie.  
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12. Rôzne 

 Informácia o stave plnenia základných podmienok p. Šimko (MIRRI SR ) informoval o stave 
plnenie základných podmienok ako je uvedené v prezentácií.  
 

13. Záver 
 
V závere predsedajúca informovala o plánovaných zasadnutiach jednotlivých komisií pri MV 
a  zasadnutí MV:  
 

7.9.2023  Komisia PO4 

11.9.2023  Komisia PO2 

12.9.2023 Komisia PO5 

19.9.2023  Komisia FST 

22.9.2023 Komisia PO1 

26.9.2023 Komisia PO4 

29.9.2023 MV č. 5 

10.10.2023 Komisia AK  

26 – 27. 10. 2023  MV č. 6 (výjazdové rokovanie do regiónu) 

November a december  Zasadnutia Komisií  

Predbežne 15.12.2023  MV č. 7 
  

 
 

 
 
 
 

Meno  Dátum  Podpis 

Matúš Drotár Tajomník 
MV P SK 2021-2027 

  

Juraj Zelezník Overovateľ  
MV P SK 2021-2027 

  

Peter Balík  
Body 1 – 2  

Predseda 
MV P SK 2021-2027 

  

Barbora Lukáčová 
Body 3 – 13  

Predseda 
MV P SK 2021-2027 

(splnomocnenie) 
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Použité skratky: 

AK administratívne kapacity 
APZD SR Asociácia priemyselných zväzov a dopravy 
AZZZ SR Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR 
CP cieľ politiky 
DG EMPL DG Employment, EK 
DG REGIO DG Regional and Urban Policy 
EFRR  Európsky fond regionálneho rozvoja 
EK Európska komisia 
ERDF  the European Regional Development Fund 
ESF Európsky sociálny fond 
FST Fond spravodlivej transformácie 
HSR SR Hospodárska a sociálna rada SR 
IÚI integrované územné investície 
IÚS integrované územné stratégie 
IÚR integrovaný územný rozvoj 
KOZ SR Konfederácia odborových zväzov SR 
MD SR Ministerstvo dopravy SR 
MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR  
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 
Slovenskej republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 
MRK marginalizované rómske komunity 
MSP malé a stredné podniky 
MŠVVaŠ SR Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR 
MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 - 2027 
MV SR Ministerstvo vnútra SR 
MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 
MŽP SR Ministerstvo životného prostredia SR 
NEB  New European Bauhaus 
NFP nenávratný finančný príspevok 
OZE  obnoviteľné zdroje energie  
PO programové obdobie 
POO Plán obnovy a odolnosti 
RO riadiaci orgán 
RÚZ Republiková únia zamestnávateľov 
SAMP Slovenska asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 
SAV Slovenska akadémia vied 
SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 
SO sprostredkovateľský orgán 
SOPK Slovenská obchodná a priemyselná komora 
SR Slovenská republika 
TP technická pomoc 
UMR  udržateľný mestský rozvoj 
ÚMS Únia miest Slovenska 
ÚOŠS ústredné orgány štátnej správy 

ÚSVRK SR 
Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rómske 
komunity 

ÚSVROS 
Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rozvoj 
občianskej spoločnosti 

 



                  
 

14 
 

ÚVO Úrad pre verejné obstarávanie 
ZMOS Združenie miest a obcí Slovenska 
ZP základné podmienky 

 

  

  

  

  

  

 


